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Deltagere: Palle Bjerregaard, Tonny Bengtsson, Morten Dreyer (O), Flemming Andersen, Henrik 

Aagaard, Anne Søgaard (kun under punkt 2) og Lejla Foric   

 

Afbud: Svend Mathiasen (T), Per Hansen 

 

 

 

Indhold 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden godkendt.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede.  

 

2. Orientering om ”Fælles om Fritiden” samt ”Forældreforum” v. Anne Søgaard 

Dragør Kommune har indgået samarbejdsaftale med Sammenslutningen af Unge Med 

Handicap (SUMH) om projekt ”Fælles om fritiden”. Det er gratis for kommuner at være 

med, og de nuværende samarbejdskommuner er Furesø, Fredensborg, Gentofte, Høje-

Taastrup, Rudersdal, Slagelse og Frederiksund.  

 

Projektet handler om, at Dragør Kommune skal blive bedre til at inkludere børn/unge med 

særlige behov ind i foreningslivet, så de også kan få gode oplevelser i deres fritid. 

Målgruppen for samarbejdet er børn/unge med både synlige og usynlige udfordringer; f.eks. 

sårbare børn, børn med diagnoser som ADHD eller autisme, fysiske handicap eller børn, 

som af andre grunde har særligt brug for ekstra opmærksomhed i fritiden.  

 

Fælles om fritid vil bl.a.: 

 

- Fælles om fritid vil bl.a. tilbyde gratis sparring og rådgivning til foreninger samt kurser 

til trænere og ledere i Dragør, således at foreninger bliver bedre til at tage imod 

børn/unge med særlige behov. 

 



- Fælles om fritid vil arbejde på at rekruttere frivillige fritidsguider. En fritidsguide er 

brobygger for børn med særlige behov, deres forældre og fritidslivet. Fritidsguidens 

opgaver er at tale med familien/barnet om fritidsaktiviteter samt hjælpe med at finde en 

god fritidsaktivitet i lokalområdet.  Derudover tager man med barnet til fritidsaktiviteten 

i opstartsfasen og hjælper barnet med at føle sig godt tilpas.  

 

- Fælles om fritid vil etablere et forældreforum, hvor forældre kan mødes og 

erfaringsudveksle. 

 

Der afholdes forældreforum i Dragør 15. nov. i Hollænderhallen. Det er en gratis 

netværksaften om fritidsliv for børn med særlige behov.    

 

Såfremt I kender nogen, der ønsker at være fritidsguider eller ønsker at være med i 

forældreforum, er I velkomne til at prikke til dem.  

 

Aktuelt er der tilmeldt 8 familier til forældreforum, lavet aftale med 3 foreninger og 6 – 7 

fritidsguider.   

 

Her kan I læse mere om Fælles om fritiden: http://xn--fllesomfritiden-xlb.dk/ 

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

3. Orientering om fjerntolkning af tegnsprog 

Dragør Kommune har indgået aftale om fjerntolkning for døve. Tolkemyndigheden har lavet 

et udbud af fjerntolkning af tegnsprog med firmaet SmåTegn Aps, som har vundet udbuddet.  

Fremadrettet kan Dragør Kommunes borgere indenfor målgruppen benytte SmåTegn Aps, 

hvis de ønsker telefonisk kontakt med kommunen.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

4. Status fra forrige møde: 

- Handicaptoilet på havnen  

Forholdene af toilettets indretning er vurderet, og toilettet er udført under bedste evne, hvor 

alle faciliteter er imødekommet. Derfor vurderes der, at der ikke kan laves ændringer med 

henblik på at flytte håndvaskens placering. 

 



I forbindelse med at administrationen henviser til handicaptoilettet i lystbådehavnen, vil 

rådet gerne påpege, at der er utilfredshed med renligheden på toilettet i lystbådehavnen. 

Administrationen vil sørge for at viderebringe dette.    

 

Det vurderes, at der på nuværende tidspunkt er ligestilling i forhold til toiletterne på havnen. 

Alle borgere kan på lige vilkår komme på toilettet med den nuværende ordning. Alle har 

mulighed for at låne et nøglekort til 100 kr. i depositum. Når kortet afleveres tilbage, får 

man 100 kr. tilbage. Der er ikke krav til, hvornår kortet skal afleveres.  

 

Rådet har kendskab til, at gæster og personale fra Cafe Havslapning og Røgeriet benytter 

toilettet på havnen ved at låne kort eller nøgle. Morten Dreyer kunne fortælle, at Cafe 

Havslapning betaler lidt til rengøring. 

 

Aftalt 

Administrationen vil tage kontakt til Hjælpemiddelcentralen omkring standardmål på 

håndtag/håndgreb til handicaptoilettet på havnen.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Hollænderhallen (kodelås på toilet, automatisk døråbner) 

Der er ved at blive indhentet tilbud fra leverandør på automatisk døråbner.   

 

Aftalt 

Handicaprådet vil via brugerrådet i Hollænderhallen undersøge, om der er mulighed for at få 

låst døren til handicaptoilettet op.   

Hvis dette ikke er muligt, skal der drøftes andre alternative løsninger. En mulig løsning 

kunne også være, at der etableres kodelås på toilettet, og at Handicaprådet får oplyst koden 

til toilettet.    

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Wiedergården (afmærkning i elevator) 

- Hollænderhallen (afmærkning i elevator) 

I uge 42 eller 43 skulle det være færdiglavet.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 



Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Teleslynge til biblioteker 

Administrationen har indhentet tilbud vedr. teleslynge. Tilbuddene blev forelagt rådet på 

møde den 7. september. Tilbud 1 koster 52.995 kr. og tilbud 2 koster 27.850 kr. Derudover 

kunne der købes mobil teleslynge; 11 mobile teleslynge koster 16.000 kr. Tilbuddene ligger 

over bibliotekets budget, og derfor er der ikke midler til at indkøbe teleslynge til biblioteker.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Blå cykelfelt Kirkevej / Vestgrønningen har stadig huller 

Hullerne er blevet repareret onsdag den 1. nov. 2017.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Oversigt over tilbud i Dragør Kommune 

Rådet ønsker at få udarbejdet en folder, der minder om Ældrerådets folder.   

 

Ældrerådets folder er lavet af et firma, som ikke havde overholdt den aftale, der var blevet 

lavet og resulterede i, at budgettet blev overskredet. Der er derfor ikke ønske om at benytte 

samme firma.  

 

Administrationen har ikke selv ressourcer til at udarbejde en lignende folder.   

 

Aftalt 

Dette punkt sættes i bero.   

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Handicapprisen  

Der er ikke modtaget indstillinger til handicapprisen, og derfor uddeles der ikke en pris i 

2017.   

 

Handicaprådet vil arbejde for at uddele prisen i 2018.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  



 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Lyskryds ved Hartkornsvej / Kirkevej 

Vibrationssignalerne er ude af drift. Administrationen har rykket leverandøren med henblik 

på reparation.  

 

Aftalt 

Administrationen skal give besked til Rådet, så snart de er repareret.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- § 18  

Det er på møde i Social- og Sundhedsudvalget at der træffes beslutning om fordeling af § 18 

midler.   

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Tilgængelighed på Dragørs strande  

Rådet vil endnu engang gerne fremhæve, at det er udfordrende for kørestolsbrugere og 

rollatorbrugere at komme ned til vandet. Rådet beder administrationen arbejde videre med 

dette med henblik på eventuelt at etablere en bro ned til vandet. 

 

Administrationen foreslår, at Rådet i samarbejde med Dansk Handicapforening kommer 

med forslag til, hvad der kunne etableres ved stranden, der kunne være hensigtsmæssigt.   

Administrationen vil herefter kigge på forslaget.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

- Kommunens busture  

Det har været en udfordring for kørestolsbrugere at komme med på de 

arrangerede busture fra Wiedergården, fordi busserne ikke har været egnet til 

kørestolsbrugere. 

 



Morten Dreyer informerede om, at det er blevet imødekommet i Social- og 

Sundhedsudvalget, således at kørestolsbrugere også kan komme afsted fremadrettet.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

5. Handicappuljen på 100.000,- kr. Hvad er midlerne i 2017 brugt til? 

Administrationen kan oplyse, at pengene er frigivet: 

- 20.000 kr. er afsat til rampen ved biblioteket.  

- 40.000 kr. er afsat til følbare knapper i elevator i Hollænderhallen.  

- 40.000 kr. er afsat til arbejdet ved krydset ved Kirkevej/Hartkornsvej.  

 

Svend Mathiasen (T) var ikke til stede.  

 

Per Hansen var ikke til stede. 

 

6. Evt.  

Råde ønsker oplyst mødetidspunkter for kommende Handicaprådsmøder i 2018, så snart 

administrationen har mulighed for det.   

 

 

 

 


